
ZÁPIS Č. 5/2002 (129)
ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT KONANÉHO DNE 9. DUBNA  2002

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ, ANTONÍNSKÁ 1

Přítomni: viz prezenční listina (celkem 16 senátorů)
Omluveni: Lhotáková/FA, Šimberová/FP, Dufková/FCH, Božek/FAST
Neomluveni: Matulová/FAST, Pohanková/FA, Novotný/FaVU,

Kříž/FaVU
Hosté: rektor Vrbka, prorektoři Kazelle, Dub, kvestor Pěnčík,

kancléřka Vanýsková, Janíček/ředitel CEVAPO,
Maukš/redaktor časopisu Události

PROGRAM JEDNÁNÍ:
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT
2. Informace rektora, prorektorů, kancléřky a kvestora
3. Předložení Výroční zprávy o činnosti VUT v Brně za rok 2001
4. Předložení Výroční zprávy o hospodaření VUT v Brně za rok 2001
5. Předložení  Aktualizace Dlouhodobého záměru VUT 2003 – Dokument F
6. Projednání návrhu změn vnitřních předpisů FEKT
7. Legislativní záležitosti AS VUT
8. Informace zástupců AS VUT z jednání Rady vysokých škol
9. Různé

Ad 1) Kontrola zápisu a úkolů
K zápisu z minulého zasedání nebyly vzneseny žádné připomínky.

Ad 2) Informace  rektora, prorektorů, kancléřky a kvestora
 Kancléřka Vanýsková

Pozvala přítomné senátory na koncert VOX IUVENALIS, který se bude konat dne 17. 4.
2002 v Červeném kostele. Dále informovala o mimořádném koncertu Státní filharmonie,
který se bude konat v neděli 14. 4. 2002 v Janáčkově divadle – studenti mají na tento koncert
vstup zdarma.

 Prorektor Kazelle
Přednesl komentář k materiálu “Mobility studentů, doktorandů a učitelů na VUT v Brně“,
který obdrželi senátoři dne 5. 4. 2002 E-mailem - materiál bude projednán na příštím zasedání
AS VUT .

 Kvestor Pěnčík
Informoval o:

 schváleném programu obnovy přístrojového vybavení;
 zahájení realizace schváleného plánu investic a oprav VUT;
 zasedání Správní rady 22. 4. 2002, na kterém bude m.j. projednávána zpráva „Souhrnná

informace o prodeji a nákupu nemovitostí s návrhem schválení obchodních případů SR
dne 22. 4. 2002“ (senátorům byla rozeslána E-mailem dne 29. 3. 2002), ke které kvestor
přednesl obsáhlý komentář. Akademický senát VUT vzal tuto zprávu po krátké diskusi na
vědomí bez připomínek;
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 materiálu o hospodaření CESA – porovnání nákladů, který byl senátorům rozeslán
E-mailem dne 29. 3. 2002. Doc. Podroužek sdělil, že tímto materiálem se bude zabývat
ekonomická komise a na příštím zasedání seznámí AS VUT se svým stanoviskem;

 podepsání Kolektivní smlouvy VUT mezi rektorem Vrbkou a předsedou KOR Ing.
Zmekem. Kvestor informoval o změnách vůči staré kolektivní smlouvě a o úmyslu KOR
podat v průběhu května rektorovi návrh na obnovení kolektivního vyjednávání
o mzdových tarifech. Kvestor doporučil EK AS VUT, aby v této věci s KOR
spolupracovala a současně upozornil na skutečnost, že již v letošním roce nemají některé
fakulty prostředky na pokrytí zvýšených mzdových tarifů. Dále je také nutné uzavřít
otázku penzijního připojištění zaměstnanců, neboť jde o výdaje dlouhodobé, které ovlivní
rozpočty VUT na řadu dalších let. Doc. Podroužek sdělil, že jednání EK AS VUT se bude
konat v úterý 23. 4. 2002 v 8:00 hodin, zápis z jednání bude rozeslán všem senátorům tak,
aby stanovisko EK mohlo být projednáno na zasedání AS dne 30. 4. 2002.

 Rektor Vrbka
 Úvodem informoval senátory o právě proběhlém jednání s Českou televizí, týkajícím se

úspěšné akreditace studijního programu VUT v oblasti civilního letectví.
 Dále rektor předložil členům AS VUT k projednání tři důležité dokumenty: Výroční

zprávu o činnosti VUT v Brně za rok 2001, Výroční zprávu o hospodaření VUT v Brně za
rok 2001 a Aktualizaci Dlouhodobého záměru VUT 2003 – Dokument F. Poslední
dokument již byl projednán ve Vědecké radě VUT (senátoři obdrželi v tištěné formě výpis
ze zápisu z jednání VR VUT ze dne 5. 4. 2002), Správní radě VUT bude předložen
k projednání dne 22. 4. 2002.
Doc. Zbořil požádal senátory o schválení zkrácení předkládací lhůty k projednání
dokumentu Aktualizace Dlouhodobého záměru VUT na rok 2003, aby mohl být projednán
společně s předchozími dvěma dokumenty na příštím zasedání AS VUT.
Hlasování:
Pro – 15 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 1
AS VUT schvaluje zkrácení předkládací lhůty pro Aktualizaci Dlouhodobého záměru
VUT 2003 – Dokument F ze 4 na 3 týdny.

V závěrečné krátké diskusi vystoupili Doc. Münsterová, Doc. Mašek a Doc. Podroužek –
upozornili na nutnost důkladného prostudování předloženého návrh aktualizace DZ, který
obsahuje zásadní změny týkající se zejména výuky a financování.

Připomínky ke všem výše uvedeným dokumentům – výroční zprávě o činnosti, výroční
zprávě o hospodaření a aktualizaci DZ VUT mohou členové AS VUT zasílat rektoru
Vrbkovi na adresu rektor@ro.vutbr.cz s kopiemi tajemnici Cardové na adresu
cardova@ro.vutbr.cz, která je pak rozešle všem členům AS VUT.

 Doc. Mašek požádal rektora o bližší informace k jednání České konference rektorů
a o možnostech půjček vysokých škol u Evropské investiční banky. Rektor Vrbka sdělil,
že jednání ČKR, které se konalo dne 5. 4. 2002 v Praze, se vzhledem k důležitému
zasedání Vědecké rady VUT osobně nezúčastnil. Byl však informován, že nebyly přijaty
žádné závěry, neboť jednání nebylo pro malou účast rektorů soukromých VŠ
usnášeníschopné. K dotazu Doc. Maška sdělil kvestor Pěnčík, že rychlé dobudování
infrastruktury vysokých škol na základě půjček od EIB by nemuselo být špatným řešením,
neboť by se tím uvolnily prostředky státního rozpočtu na jiné účely (např. na rozvojové
programy VŠ).

mailto:rektor@ro.vutbr.cz
mailto:cardova@ro.vutbr.cz


3

 Rektor Vrbka a ředitel CEVAPO Ing. Janíček se vyjádřili k žádosti Doc. Podroužka
(z minulého zasedání AS VUT) o upřesnění informací o propuštění tří pracovníků
z CEVAPO.

 Rektor Vrbka informoval o materiálu, který připravuje ČKR – jeho cílem je informovat
veřejnost, že nejen AV ČR, ale i vysoké školy jsou centrem výzkumu v ČR.

Ad 3) Předložení Výroční zprávy o činnosti VUT v Brně za rok 2001
Ad 4) Předložení Výroční zprávy o hospodaření VUT v Brně za rok 2001
Ad 5) Předložení  Aktualizace Dlouhodobého záměru VUT 2003 – dokument F
Rektor předložil výše uvedené materiály v rámci svého vystoupení - viz výše bod Ad 2).

Ad 6) Projednání návrhu změn vnitřních předpisů FEKT
Doc. Mašek, který byl zpravodajem k návrhům změn vnitřních předpisů FEKT,  přednesl
svoje připomínky (jsou Přílohou č. 1 k zápisu z dnešního zasedání). Následně proběhla
diskuse členů AS VUT, po které se AS VUT vyjádřil k jednotlivým návrhům změn vnitřních
předpisů následovně:

Návrh změn Statutu FEKT
Připomínky Doc. Maška akceptované AS VUT:
Čl. 24 Řídící struktura – vyškrtnout slovo „proděkani“
Čl. 43 Medaile a ocenění – upravit text tak, aby bylo zřejmé o jaké medaile se jedná, zda
VUT nebo FEKT.
Návrh na usnesení: Akademický senát VUT souhlasí se změnami Statutu FEKT spolu s výše
uvedenými připomínkami Doc. Maška, akceptovanými AS VUT. AS VUT doporučuje LK
AS VUT zabývat se řešením názvů udělovaných medailí na úrovni fakult a VUT.
Hlasování:
Pro – 15 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 2
Akademický senát VUT souhlasí se změnami Statutu FEKT spolu s výše uvedenými
připomínkami Doc. Maška, akceptovanými AS VUT. AS VUT doporučuje LK AS VUT
zabývat se řešením názvů udělovaných medailí na úrovni fakult a VUT.

Návrh změn Volebního a jednacího  řádu  AS FEKT
Připomínka Doc. Maška akceptovaná AS VUT:
Čl. 5 Kandidátní listina – odst. 1 písm. b) upravit text „návrh kandidáta mohly podávat
orgány FEKT“ vyjmenováním orgánů, které mohou podávat návrh kandidáta na děkana. AS
VUT doporučil hlasování přesunout na příští zasedání po projednání s předsedkyní AS FEKT.

Disciplinární řád pro studenty FEKT
AS VUT doporučil Doc. Maškovi projednat připomínky s předsedkyní AS FEKT, hlasování
bylo přesunuto na příští zasedání AS VUT.

Ad 7) Legislativní záležitosti AS VUT
Členové AS VUT obdrželi dne 2. 4. 2002 E-mailem návrh změn Volebního a jednacího řádu
AS FP. Ing. Kříž požádal AS VUT o zkrácení předkládací lhůty k projednání předloženého
návrhu .
Návrh na usnesení:
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AS VUT souhlasí se zkrácením předkládací lhůty pro projednání návrhu na změnu Volebního
a jednacího řádu AS FP ze 4 na 3 týdny.
Hlasování:
Pro – 15 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 3
AS VUT souhlasí se zkrácením předkládací lhůty návrhu pro projednání na změnu Volebního
a jednacího řádu AS FP ze 4 na 3 týdny.

Doc. Zbořil sdělil senátorům, že vzhledem k blížícím se volbám nových akademických senátů
a volbě kandidáta na rektora je nutno zabezpečit některé s tím související legislativní
záležitosti.
Předběžný harmonogram jednání AS VUT:

 Volby do AS VUT musí být vyhlášeny 60 dnů před volbami, funkční období současného
AS VUT končí 12. listopadu 2002.

 Do prázdnin se jednání AS VUT uskuteční v předpokládaných termínech: 30. 4., 21. 5.
a 18. 6. 2002.

 21. 5. 2002 by měla být schválena pravidla pro vyhlášení voleb pro volby do AS VUT.
 18. 6. 2002 by měly být vyhlášeny volby a měla by být jmenována volební komise.
 Předběžný termín ustavujícího zasedání nového senátu je 12. 11. 2002.

Doc. Zbořil sdělil, že kromě standardních záležitostí týkajících se voleb se objevují návrhy na
řešení zastoupení celoškolských pracovišť v AS VUT (změna VJŘ AS VUT, problém se
zastoupením studentů, atd.). Po diskusi AS VUT poukázal na možnost řešení dle Čl. 16 odst.
1 písm. c) VJŘ AS VUT.
Dále Doc. Zbořil hovořil o novele zákona o VŠ (zákon č. 147/2001 Sb.) rozšiřující orgány, na
které se vztahují lustrace, i na veřejné vysoké školy. Legislativní komise AS VUT by se měla
tímto problémem zabývat a navrhnout stanovisko, jak v této záležitosti postupovat. V této
souvislosti je možné, a bylo by i žádoucí, požádat o vyjádření organizační a právní odbor
rektorátu VUT.

Ad 8) Informace zástupců AS VUT z jednání Rady vysokých škol
Doc. Podroužek informoval o spolupráci EK RVŠ při přípravě nového vzorce MŠMT na
rozdělování dotace na vědu a výzkum. Bližší podrobnosti jsou uvedeny na adrese:
http://www.radavs.cz/dalsi.php?c=14
Další informace z jednání předsednictva RVŠ byly přesunuty na příští zasedání AS VUT
vzhledem k odchodu Doc. Münsterové ze zasedání (výuka na fakultě).

Ad 9) Různé
 Doc. Mašek hovořil o návrhu koncepce mzdové politiky na VUT. Vzhledem k tomu, že

akademické senáty mají velkou kompetenci při tvorbě vnitřních předpisů (resp. mzdového
předpisu) navrhl, aby se jedno zasedání AS VUT věnovalo tvorbě mzdové politiky za
účasti zástupců KOR.  Dále by prospělo, aby AS VUT pověřil 2 – 3 své členy k účasti  na
jednání vedení VUT s KOR. Doc. Podroužek sdělil, že na zasedání EK AS VUT dne
23. 4. 2002 bude jedním z bodů právě tento problém – k jednání budou přizváni předseda
LK AS VUT Mgr. Božek a předseda KOR Ing. Zmek. Doc. Mašek upozornil na materiály
z časopisu AULA č. 3/2000 a 4/2001, které se týkají průzkumu konaného na vysokých
školách a srovnání se zahraničními VŠ.

http://www.radavs.cz/dalsi.php?c=14
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 Doc. Podroužek sdělil, že AS FEKT se zabýval usnesením AS VUT č. 5 ze zasedání č.
3/2002 ze dne 12. 3. 2002 a pověřil zpracováním podrobného rozboru dopadu snížení
počtu studentů fakulty na náklady centrálních složek fakulty tajemníka fakulty. AS VUT
obdrží dopis AS FEKT, jehož přílohou bude podrobný rozbor.

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 30. dubna  2002  v 10:00 hodin
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1.

                Jaroslav Švec, v. r.         Doc. Ing. František Zbořil, CSc., v. r.
předseda Studentské komory AS VUT                                      předseda AS VUT v Brně

Zapsala: Jarmila Cardová

PŘÍLOHA:
1. Připomínky Doc. Maška k návrhům změn vnitřních předpisů FEKT


